
 استمارة مستخلصات رسائل وأطاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرة

 عارف عبد الكريم مطرود : أسم الطالب  التربية للعلوم الانسانيات: الكلية 

  جبار عودة بدن . د. م. أ: اسم المشرف  اللغة العربية: القسم 

 دكتوراه : الشهادة  الأدب الأندلسي : التخصص 

 : عنوان الرسالة أو الأطروحة 

 

 : ملخص الرسالة أو الأطروحة 

 

 

 

 

 

 

 

Name of student : Aarif Abd Al-Kareem 

Matrood   

College :Education of humanity  

Name of supervisor :D. Jabbar Ouda Bedan Dept : Arab language 

Specialization :Phd  Certificate: Literature Andalus 

 

Title of thesis : 

 

 

Abstract of thesis : 

 

 الطوائف عصر لأهاية حتى الفتح من ، االأنللييّ  الشعر في البهجة مظاهر

   تناولت الأطروحة البهجة في الشعر الأندلسي من خلال جمال الطبيعة وجمال المرأة الأندلسيّة ، ومن خلال مجالسهم 

المتنوعة ، وعاداتهم وتقاليدهم الأجتماعية والدينية الباعثة على الفرح والسّرور، وبعد ذلك دُرِس الجانب الفني في هذا 

 .  النوع من الشعر، على ضوء اللغة والأسلوب ، والصورة الشعرية ، والموسيقى 

    Features of Delight in the Andulsian poetry From Conquer to End of Al-tawaiF 

        Dissertation delight in poetry Andalusian through the beauty of nature and the 

beauty of the Andalusian women, and through the various councils, and their customs 

and traditions and social and religious emitting joy and happiness, and then studied the 

technical side in this type of hair, in the light of language and style, and the image of 

poetry, and music. 


